
Årsmøte i Bergenhus Arbeiderpartilag 
 
Mandag 18. januar klokken 17:00 
 
Digitalt møte via Teams – lenke: 
https://teams.microsoft.com/l/meetup-
join/19%3ameeting_NjU1NmY1ZmUtZjFkOC00ODRlLThjNDctNWMxZTA3MTVi
MmM4%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%2271657294-4896-
4750-adb7-84a94d216520%22%2c%22Oid%22%3a%22bcb409eb-11ae-4bee-
a551-2d11580b308c%22%7d 
 
Plan: 
17:00-18:00: Ordinær saksbehandling 
18:00-19:00: Innledning ved Marte Mjøs Persen (sammen med Bergen 
Arbeidersamfund) 
19:00-> Videre saksbehandling (ved behov) 
 
SAKER: 
1 Valg av møteleder og protokollfører 
Forslag fra styret: Espen Edvardsen og Arild Helland 
 
2 Godkjenning av innkalling 
 
3 Styrets årsmelding 
Se nedenfor i dette dokumentet. 
 
4 Regnskap 2020 
Ettersendes. 
 
5 Budsjett 2021 
Ettersendes. 
 
6 Valg av styre, medlemmer i rep.-skap, revisor og valgkomite 
Se nedenfor i dette dokumentet. 
 
7 Innspill til Arbeiderpartiet i Bergens valgkomite 
Se nedenfor i dette dokumentet. 
 
8 Forslag til Arbeiderpartiet i Bergens årsmøte 13. februar 
Se nedenfor i dette dokumentet. 



SAK 3 
Årsmelding fra styret i Bergenhus Arbeiderpartilag 2020 

2020 viste seg å bli et svært spesielt år, hvor den overhengende faren for 

spredning av koronasmitte har gjort det vanskelig å drive politisk arbeid 

med de metodene som tidligere har vært brukt. Dette kan illustreres med 

å fortelle at det har vært arrangert kun et eneste tradisjonelt medlemsmøte 

og ingen stands. For å forsøke å bøte på dette har vi arrangert to 

medlemsmøte via den digitale plattformen Teams og prøvd ut 

ringeverktøyet Callhub. 

I januar hadde vi et fysisk medlemsmøte om forslag til årsmøtet i AiB. I juni 

hadde vi et møte via Teams om næringspolitikk med vår egen og 

stortingsgruppas Eigil Knutsen, Richard Storevik fra Fellesforbundet avd. 5 

og Johan Hermstad Reinertsen fra miljøorganisasjonen Framtiden i våre 

hender. I oktober tok vi del i nasjonale ringekvelder via Callhub og 

arrangerte en fysisk samling den kvelden Jonas Gahr Støre manet til 

ringeinnsats. I november hadde vi et medlemsmøte via Teams med forslag 

til stortingsvalgsprogrammet. Det har vært gjennomgående lav deltakelse 

på arrangementene (3-8 personer). Disse har blitt gjort kjent via e-post til 

alle medlemmer og facebook-siden til laget.  

Vi har ved to anledninger fulgt opp medlemmer som ikke har betalt 

medlemskontingent, og vi er 122 medlemmer som har betalt kontingenten 

i 2020. 

Laget har tatt aktivt del i arbeidet med det kommende 

stortingsvalgsprogrammet. Vi har fremmet en rekke forslag til både 

årsmøtet i Arbeiderpartiet i Bergen og representantskapsmøtet i november. 

Det generelle oppmøtet fra Bergenhus sin delegasjon på 

representantskapet har vært god. Året har vært preget av 

nominasjonsprosessen for stortingsvalget, og vi er spesielt tilfreds med at 

Eigil Knutsen har blitt plassert på tredjeplass og at Reidar Staalesen også 

kom med på listen over Arbeiderpartiets kandidater i valgkrets Hordaland. 



Det har vært gjennomført ti styremøter - to fysiske og åtte møter via 

Teams. Det har vært uvant med digitale møter, men vi har blitt gradvis 

bedre på denne formen for møter. Styret har i 2020 hatt Espen Edvardsen, 

Jette Lunemann Hansen, Arne Jakob Vik Hansen, Arild Helland, Endre Toft, 

Siri Eikenes, Bente Fløisand-Larsen (fram til mars) som faste medlemmer, 

og Torgeir Toppe, Torill Helland, Siw-Anita Lien og Hallgeir Utne Hatlevik 

som varamedlemmer. For å sikre kontakten med bystyregruppen vedtok 

styret og invitere Reidar Staalesen og Henry Berg (medlemmer av 

bystyregruppen) som faste observatører på styremøtene. 

2020 har vært et krevende år å drive politisk arbeid, men til tross for dette 

har vi klart å holde laget synlig i og utenfor partiet vårt og gjennomføre 

noen aktiviteter for medlemmene. De tillitsvalgte i laget har lært seg å 

bruke nye digitale verktøy for samarbeid og kontakt. 

 
SAK 6 

Innstilling fra valgkomiteen. 

 

Styre i Bergenhus Arbeiderpartilag: 

Leder: Espen Edvardsen 

Nestleder: Jette Lunemann Hansen 

Kasserer: Mari Hansen Ingleson 

Sekretær: Arne Jakob Vik Olsen 

AUF/IKT: Endre Toft 

Styremedlem: Helena Haldorssen 

Styremedlem: Andreja Ostojic 

Varamedlem: Torgeir Toppe 

Varamedlem: Torill Helland 

Varamedlem: Hallgeir Utne Hatlevik 

Varamedlem: Warod Ali-Al Obaidi 

 

Bergenhus Arbeiderpartilags representanter til representantskapet i 

Arbeiderpartiet i Bergen (rangert): 

Espen Edvardsen 

Jette Lunemann Hansen 

Arne Jakob Vik Olsen 

Mari Hansen Ingleson 

Reidar Staalesen 



Andreja Ostojic 

Torgeir Toppe 

Warod Ali-Al Obaidi 

Hallgeir Utne Hatlevik 

Torill Helland 

Endre Toft 

Siri Eikenes 

Henry Berg 

Margunn Rognås 

Geir Håland 

Veslemøy Gullachsen 

Kenneht Brophy 

Siw-Anita Lien 

August Rathke 

 

Revisor for Bergenhus Arbeiderpartilag: 

May Brit Tabak 

 

Valgkomite for Bergenhus Arbeiderpartilag: 

Torgeir Toppe 

Torill Helland 

Reidar Staalesen 

Siw-Anita Lien 

 

 
SAK 7 
Innstilling fra valgkomiteen. 

 

Forslag som sendes til valgkomiteen til Arbeiderpartiet i Bergen (AiB) som 

legger endelig forslag fram for årsmøtet i AiB. 

 

Representantskapet i Vestland Arbeiderparti: 

Espen Edvardsen 

Jette Lunemann Hansen 

Arne Jakob Vik Olsen 

Mari Hansen Ingleson 

 

Vararepresentanter: 

Hallgeir Utne Hatlevik 

Andreja Ostojic 

Reidar Staalesen 

Warod Ali-Al Obaidi 

 



Årsmøtet i Vestland Arbeiderparti: 

Jette Lunemann Hansen 

Arne Jakob Vik Olsen 

Mari Hansen Ingleson 

Reidar Staalesen  

 

Vararepresentanter: 

Hallgeir Utne Hatlevik 

Andreja Ostojic 

Espen Edvardsen  

Warod Ali-Al Obaidi 

 

 

SAK 8 

Forslag 1: Lokal fritidserklæring i Bergen 

 

Forslag: 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker en lokal fritidserklæring som utarbeides av 

politikere, offentlig forvaltning, lag, og organisasjoner i Bergen i fellesskap. Vi 

trenger en handlingsplan for å sikre at alle barn i Bergen har mulighet til å delta i 

minst en organisert fritidsaktivitet i sitt nærområde. 

 

Begrunnelse:  

Av barn i Norge som vokser opp i familier med vedvarende lav inntekt står 1 av 

3 uten deltagelse i organisert fritidsaktivitet. Det betyr at de ikke deltar på den 

samme sosiale arenaen som barn de går på skole med. Deltagelse i 

fritidsaktiviteter er blant annet viktig for å forebygge utenforskap og å styrke 

psykisk og fysisk helse. Barn som har arenaer hvor de opplever tilhørighet og 

mestring opplever hverdagen som mer meningsfull og skoledagene som mer 

motiverende. Ved å sikre at alle barn har rett til å delta i minst en organisert 

fritidsaktivitet kan man forebygge skoletretthet, drop-out og generell utenforskap. 

Deltagelse i organisert fritidsaktivitet er også godt inkluderingsarbeid. Ved å sikre 

deltagelse for alle barn og unge i Norge og Bergen vil vi også være delaktige i å 

minske på det opplevde stigmaet rundt fattigdom og lav inntekt, både for barn og 

foreldre.  

 



Fritidserklæringen er vedtatt av regjeringen og de største barne- og 

ungdomsorganisasjonene i Norge, og er bygget på FNs konvensjon om barns 

rettigheter som sier at barn har rett til hvile og fritid og å delta i lek og 

fritidsaktiviteter som passer for barnets alder. Det viktig at arbeidet med 

fritidserklæringen blir lokalt i forankret, slik at frivillighet og kommunen sammen 

kan finne gode løsninger for å forebygge utenforskap.  Med en lokal 

fritidserklæring kan kommunen, lag og organisasjoner sammen finne de beste 

lokale løsningene.  

 

 

Forslag 2: Aktivt og mangfoldig bomiljø på Dokken 

 

Forslag: 

* Bergen kommune skal ha som mål å få bygd en idrettshall og en idrettsplass 

på Dokken sammen med en ny ungdomsskole. 

* Minst 25% av boenhetene på Dokken bør enten være ikke-kommersielle 

utleieboliger eller kommunale boliger. 

* Sjøkanten må bygges for allmenn bruk. 

 

Begrunnelse: 

Bergen kommune har en tid arbeidet med en overordnet strategi for Dokken hvor 

200 dekar nært sjøen om noen år vil være åpen for utbygging. Erfaringsmessig er 

det slik at boligene i slike områder blir preget av grupper med høy inntekt. Noe 

som ikke ønskelig. 

 

Infrastrukturen i sentrum er sprengt når  det gjelder skolebygg og idrettsfasiliteter, 

så ved en ny utbygging må man benytte sjansen til å få bygd ut slik infrastruktur.   

 

 

 

Forslag 3: På tide å tettet hullet i velferdsstaten 

 

Forslag: 



• En universell tannhelsereform som likestiller tannhelsetjenester med 

andre ordinære helsetjenester, bør bli en av de aller viktigste satsningene i 

Arbeiderpartiets nye partiprogram. 

• Ved utrulling av reformen bør målet minimum være å at alle under 30 år 

skal være en del av universell tannhelse innen 2025. 

• Ordningene for støtte og refusjon til de over 30 år må forenkles og 

forbedres. 

 

Begrunnelse:  

Universelle ordninger er en kjerneverdi i den norske velferdsstaten. Man skal 

ikke måtte stå med luen i hånden for å bevise sin nød. Tannhelsetjenester er skilt 

fra andre ordinære helsetjenester, men det er ingen logikk i dette da tennene 

åpenbart er en del av kroppen. 

 

En tannhelsereform vil være en reform av betydelig størrelse, men slett ikke 

uoverkommelig sett i forhold til mange tidligere velferdsreformer i norsk 

historie. Nå er tiden kommet for en tannhelsereform! 

 

 

Forslag 4: Menneskeverd for alle – sikre de papirløse grunnleggende rettigheter 

 

Forslag:  

• Av hensyn både til det enkelte menneske og samfunnet som helhet, må 

det sørges for at papirløse får helsehjelp på samme nivå som asylsøkere. 

Dette innebærer blant annet rett til fastlege. 

• Papirløse må gis midlertidig arbeidstillatelse og betale skatt av eventuelle 

inntekter. 

• Papirløse som har oppholdt seg i Norge sammenhengende mer enn 7 år 

bør gis amnesti. 

 

Begrunnelse: 

Papirløse er personer som har en løs tilknytning til det norske samfunnet og med 

svært få rettigheter. Dette gjør at de papirløse at har stor sårbarhet for å bli utnyttet 

av kriminelle. Derfor må det, både av hensyn til den enkelte og samfunnet som 



helhet, sikres offentlig finansiert helsehjelp til papirløse. Videre må de papirløse 

gis anledning til å arbeide lovlig og betale skatt.  

 

Det finnes en rekke ulike årsaker til at personer oppholder seg i Norge uten 

godkjente papirer. 

 

Noen av disse årsakene ligger utenfor en enkeltes kontroll, og kan dreise seg om 

manglende returavtaler eller manglende reisedokumenter. Antallet mennesker 

uten lovlig opphold i Norge er ikke kjent. Anslagene varierer mellom drøye to og 

18 tusen. Det er et åpenbart mål at antallet papirløse bør være minst mulig, og det 

bør derfor gis et amnesti til de som har vært lengst. 

 

---------------------------------- 

 

Forslag 5: Vernesoner og vernetiltak rundt vassdrag. 

 

Forslag:  

• Vurdere utvidelse av vernesoner rundt vassdrag. Og skjerpe reglene for 

hvilke tiltak man gir dispensasjoner for i vernesonen. 

• Legge til punkter for vernetiltak som omhandler at man sikrer det 

biologiske mangfoldet også i vernesonen. 

• Vurdere hvilke flomdempende tiltak som kan skapes av å tilrettelegge for 

elver med svinger i byområder. 

 

Begrunnelse: 

Økende nedbør fører til økt vann i vassdragene våre. I byer er vernesonene 

minsket med tanke på hvilke tiltak man kan gjøre, eller om man kan bygge i 

randsoner av vassdrag. Allikevel er det en rekke tiltak som kan gjøres for at man 

kan forhindre skader med tanke på flom. Regelverket her bør fornyes sett i lys at 

det blir villere og våtere vær. 

 

Å restaurere vassdrag blir stort sett gjort i kanalform. Dette vil gi lite 

flomdempende effekt. Å lage elver i svinger (meandrerende vassdrag) vil man 



bremse vannet i en mye større grad. Dette bør vurderes i bynære vassdrag som 

skal gjenåpnes. 

 

------------- 

 

Forslag 6: Stengte elver for fiske 

 

Forslag:  

• Jølstra i gamle Sogn og Fjordane og et av Hardangers stengte vassdrag 

bør vurderes som forsøksprosjekt for å tilbakeføre lakse og 

sjøaurestammer som er desimert. Dette er vassdrag som vil de neste 5 

årene vil være stengt for fiske, da har man anledning til å gjøre 

omfattende tiltak i vassdragene. 

 

Begrunnelse 

Allmennhetens tilgang på fiske, den kulturelle arven og artene i seg selv er viktig 

å bevare. Tiltak i vassdragene våre kan hjelpe oss å holde bestander i live frem til 

truslene mot bestandene er borte. Miljødirektoratet har høsten 2020 lagt ut på 

høring en rekke vassdrag som de neste fem årene vil være stengt for fiske for 

allmennheten. Vi bør velge et vassdrag fra gamle Sogn og Fjordane og et fra 

Hordaland som kan brukes som forsøkselver for et virkelig krafttak for laks og 

sjøaure i vår region.  


